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 قصه پرغصه کارگران معدن آق دربند سرخس 
انگار تمامی ندارد؛ آن ها در این روزها با 10 ماه 
حقوق عقب افتاده روزهــا را سپری می کنند  و 
همچنان در شرایط سخت کاری به تلاش برای 
امرار معاش  مشغول اند و انتظار می کشند که 
مسئولان امــر، گرهی از کار و مشکلات آن ها 
ــردرد ایــن کــارگــران از آن جا  بگشایند. قصه پ
ناراحت کننده می شود که حتی به گفته یکی 
از کارگران طی ماه های اخیر  مــواردی مانند 
لباس کار و چکمه  به معدنچیان آق دربند داده 
نشده و متاسفانه از برج ۶ حق بیمه کارگران 
نیز پرداخت نشده است و اکنون هزینه درمان 
می شود.آن ها  حساب  آزاد  خانواده هایشان 
در  پنجم شهریور سال گذشته متاسفانه براثر  
انفجار، دو نفر از همکاران خود را  از دست دادند 
و  یک سال تمام انتظار کشیدند تا معدن دوباره 
فعالیت خود را آغاز  کند. با وجود این که معدن 
از نیمه سال 1۴00 بازگشایی شد اما بر اساس 
اعلام مسئولان، وجود مشکلات مزمن گذشته 
از سوددهی قابل قبول معدن جلوگیری کرده 
و از طرفی مطالبات معوق کارگران از شرکت 
معدن آق دربند بر مشکلات این مجموعه معدنی 

افزوده است.

بازدید دادستان 	 
 مشکلات کارگران معدن آق دربند را با دادستان 
عمومی و انقلاب شهرستان سرخس در میان 
می گذاریم؛ حیدر جهانی در گفت وگو با خراسان 
رضوی  به بازدید دو ماه گذشته خود از معدن آق 
دربند سرخس اشاره می کند و می گوید: در این 
بازدیدی که داشتیم هم کارگران مشغول کار 
بودند  و هم محصول معدن) کک( نیز به خوبی 
فروش رفته بود.وی با بیان این که قرار بود کار در 
معدن گسترش یابد، می افزاید: همچنین قرار بود 
یک وام چند میلیاردی به  آستان قدس پرداخت 
کنند که بر این اساس هم کار معدن گسترش پیدا 
کند و هم تعداد کارگران از تعداد 11۴ کارگری 
که در آن جا مشغول فعالیت هستند،  افزایش یابد.
وی تاکید می کند: فعلا نمی توانیم در خصوص 
مشکلات کارگران اظهارنظری کنیم ولی قرار 
ــدام ) وام( جلو  بود حل مشکلات بر اســاس اق
بــرود؛ اگر کارگران مشکلاتی دارنــد نماینده 
کارگران درخواست خود را به دادستانی اعلام 

از  شویم. یکی  ــا  آن ه مشکلات  پیگیر  تــا  کند 
کارگران معدن آق دربند که نخواست نامش 
فاش شود هم به ایرنا گفت: هم اکنون قیمت کک 
در بازار افزایش یافته، لذا سوددهی معدن بیشتر 
شده است اما به دلیل سوءمدیریت، همچنان 
شاهد عدم سوددهی معدن هستیم. هم اکنون 
یک سال حقوق از معدن طلبکاریم، هفت ماه 
حقوق از سال 1۴00 و چهارماه نیز از سال ۹۶ 
مطالبه داریم که البته عیدی سال 1۳۹۹ نیز 
به کارگران پرداخت نشده است.این کارگر که 
تجربه 1۲ سال کار در معدن آق دربند را دارد، 
اضافه کرد: همه از افزایش سهم آستان قدس 
در معدن استقبال می کنند اما نباید فراموش 
کرد مسئله اصلی سوءمدیریت در معدن است نه 

فقدان سرمایه گذاری.

حق بیمه کارگران پرداخت نشده است	 
وی می افزاید: طی ماه های اخیر حتی مواردی 
مانند لباس کــار، چکمه و شیر به معدنچیان 
آق دربند داده نشده و متاسفانه از برج ۶ حق 
بیمه کارگران نیز پرداخت نشده است و اکنون 
هزینه درمان ما و خانواده هایمان آزاد است. از 
مسئولان می خواهیم به مسائل کارگران قدری 
توجه کنند، زیــرا ما نمی توانیم بــدون حقوق و 
دستمزد مایحتاج زندگی خانواده خود را تامین 
10 روز است  ــدود  کنیم.وی گفت:اکنون ح
اصلا استخراج زغال در معدن انجام نمی شود 
و متاسفانه کارگران در بخش های دیگر معدن 
به کار مشغول اند و از طرفی به دلیل بیمه نشدن 
کارگران، هر لحظه خطر جانی ما را تهدید می 

کند و هیچ بیمه ای نیز پشتیبان ما نیست.

پاسخ گویی آستان قدس رضوی	 
مدیرعامل شــرکــت مــعــادن خـــاور و نماینده 
آستان قدس رضوی در این مجموعه در تشریح 
مسائل معدن آق دربند سرخس نیز می گوید: 
آســتــان قــدس رضـــوی از ابــتــدا تمایلی بــرای 
مشارکت در این شرکت نداشت، دلیل آن هم 
مشکلاتی بــود که ایــن معدن از ابتدا در سال 
۹۲ با آن مواجه شده بود که در سال ۹۶ و ۹۷ 
به اوج رسیده بود.مهدی جلالی می افزاید: در 
زمان تولیت سابق آستان قدس رضوی )  آیت ا... 
رئیسی(، این نهاد مداخله ای برای سرو سامان 
دادن این معدن انجام داد اما آن قدر مسائل و 
مشکلات آن فراوان بود که مجبور به ماندن در 
این میدان شد، حتی در آن زمان آماده بودیم کل 

سهام آستان قدس را به صورت رایگان در اختیار 
کارگران بگذاریم و این موضوع را رسما هم اعلام 
کردیم؛ اما کارکنان خودشان گفتند که ما نه 
سهام که پشتیبانی آستان قدس را می خواهیم، 
چراکه در صورت داشتن سهام نیز نمی توانیم در 
کنار سایر سهامداران، که مسبب وضع موجود 
هستند، کاری از پیش ببریم و مشکلی را رفع 
کنیم.نماینده آستان قدس رضوی در شرکت 
ــادآور می شود: اواخــر مردادماه  معادن خــاور ی
۹۹ با تشکیل یک مجمع عمومی، آستان قدس 
رضوی هیئت مدیره را تحویل گرفت، پیش از 
این آستان قدس تنها یک صندلی هیئت مدیره 
را، آن هم به صورت تشریفاتی در اختیار داشت 
اما هیچ گاه هیئت مدیره و مدیرعامل در اختیار 
آستان قدس نبود.جلالی می گوید: متاسفانه 
یک هفته بعد از این تغییر مدیریت، به دلیل وقوع 
انفجار در معدن، دو نفر از کارگران جان باختند 
و معدن به دلیل مسائل ایمنی که طی چندین 
سال گذشته برای آن به وجود آمده بود و به انفجار 
ختم شده بــود، تعطیل شد؛ پیش از این اداره 
صنعت، معدن و تجارت، خانه معدن و نهادهای 
نظارتی تذکرات متعددی به مسئولان معدن آق 
دربند داده و حتی تهدید به تعطیلی معدن کرده 
بودند، اما مسئولان وقت به اخطارها توجهی 

نکرده بودند.

کارگران در زمان تعطیلی معدن حقوق 	 
معوق خود را می گرفتند

مدیرعامل شرکت معادن خاور و نماینده آستان 
قدس رضوی در این مجموعه معدنی می گوید: 
به رغم تعطیل بودن معدن و نبود تولید حتی یک 

کیلوگرم کک، حقوق همه کارگران در این ایام 
پرداخت شد و هرماه یک حقوق عقب افتاده به 
آن ها داده بودیم تا امرار معاش کارگران عزیز 
به خطر نیفتد؛ در طول دو سال قبل از انفجار 
نیز مدیران وقت معدن آق دربند از آستان قدس 
حدود هشت میلیارد تومان، برای حل مشکلات 
قرض گرفته بودند اما باز هم مشکلات حل نشد.

۱۰ ماه حقوق معوق کارگران مورد تایید 	 
است

مدیرعامل شرکت معادن خاور و نماینده آستان 
ــوی در ایــن مجموعه،  می گوید: از  قــدس رض
تحویل  آستان قدس  توسط  شرکت  که  زمانی 
گرفته شد، هیچ یک از دارایــی های شرکت به 
فروش نرفت حال آن که مدیران قبلی دارایی ها 
و املاک شرکت را می فروختند با این حال باز 
هم ما شرکت را با 1۷ ماه حقوق معوق تحویل 
دربند  آق  معدن  شرکت  گرفتیم.مدیرعامل 
می افزاید: در مدت یک سال که معدن تعطیل 
بــود، همه کــارگــران حقوق های معوق خــود را 
می گرفتند و اگر الان نیز حقوق معوقی وجود 
دارد مربوط به سال های ۹۳ تا ۹۷ است، به طور 
متوسط ادعای کارگران معدن مبنی بر طلب 10 
ماه حقوق معوقه درست است که البته ممکن 
است طلبکاری یک کارگر 11 ماه و دیگری ۹ 

ماه باشد.

دریافت تسهیلات ۱۰ میلیارد تومانی	 
مدیرعامل شرکت معادن خاور و نماینده آستان 
قدس رضوی در این مجموعه می افزاید: ما دو 
ماه دیگر فرصت لازم داریــم تا در همین سال 

1۴00 شرکت را از بحران خــارج کنیم که با 
تدبیر آستان قدس رضوی در این مدت تسهیلات 
10 میلیارد تومانی خواهیم گرفت، درخواست 
برای 10 میلیارد تومان تسهیلات داده بودیم 
اما شرایط ثبتی به گونه ای بوده است که به دلیل 
بدهی های مالیاتی و بیمه ای، جلوی ثبت شرکت 
گرفته شده بود.وی تصریح می کند: بخشی از 
از جمله مسائل سهامداری،  مشکلات عمده 
کارگری و مشکلات مربوط به مجوزها، نقدینگی 
ها و دیون قضایی معدن نیز تا حد زیادی رفع و 
رجوع شده است. بدهی معدن به بیمه، مالیات 
و بخش دولتی بالغ بر هفت میلیارد تومان است 
و در دوره گذشته، تسهیلاتی را که گرفته شده 
بود، تسویه نکرده بودند و ما ناچار شدیم به همراه 
جرایم همه اقساط را بپردازیم، متاسفانه آقایان 
در دولت قبل توجیه نمی شدند که نباید برای 
شرکت ورشکسته و ناپایدار معدن آق دربند، با 
بیش از 100 کارگر، صرفا به خاطر طلب بیمه 
و مالیات، جلوی ثبت شرکت گرفته شود.وی 
ــرای ۲  ــت گذشته ب خاطرنشان می کند: دول
میلیارد تومان طلب خود شرکت را ثبت نمی کرد 
اما به محض تغییر دولت، اجازه ثبت شرکت داده 
شد و الان نیز به دنبال اخذ تسهیلات هستیم، 
به  مربوط  مسائل  و  معدنی  بخش  در  شرکت 
اکتشاف و استخراج زغال سنگ و در بخش دیگر 
یعنی فــراوری زغال سنگ و تبدیل آن به کک، 
فعالیتی دوبخشی دارد و محصول کک ما در 
کارخانه های فولادی و صنایع قند مصرف می 
شود.جلالی ادامه می دهد: تونل های معدن 
آق دربند فرسوده است و سبک معدن داری به 
شدت قدیمی، غیر استاندارد و ناایمن است و با 
این شیوه، بهره وری کار بسیار پایین است، روش 
استخراج ما تا دهه ۵0 شمسی رواج داشته است 
و از دهه ۶0 باید به سمت تغییر فناوری پیش 
می رفتیم،حداقل در دهه ۸0 خورشیدی باید 
فناوری های جدید استخراج را مستقر می کردیم 
تا بتوانیم با راندمان بالا کار کنیم و در شرایط 
حاضر تولید ۶00 تا ۷00 تن زغال سنگ در ماه 
بی معناست؛ هرچند زغال آق دربند از نظر عیار 
و ذخیره جایگاه خوبی دارد اما متاسفانه به دلیل 
عدم آمــاده ســازی تونل های جدید، تونل های 
کنونی مصرف شده و تونل جدیدی وجود ندارد.
مربوط  را  معدن  ماشین آلات  قدمت  جلالی، 
به ۸0 سال قبل بیان می کند و می گوید:  اگر 
بتوان همان تکنولوژی قدیمی را نوسازی کنیم، 
راندمان تولید را 10 تا 1۵ درصد افزایش داده 

ایم و در صورت رسیدن به این افزایش راندمان، 
می توان هر ماه یک حقوق اضافه به کارگران 
داد.وی می افــزایــد: تونل هــای ما فــرســوده و 
قدیمی و غالباً متروکه هستند، فقط یک تونل 
قابل استفاده داریــم که حداکثر می تواند ۳0 
درصد زغال کارخانه ما را تامین کند؛ باید یک 
نقدینگی حدود پنج میلیارد تومانی باشد تا قبل 
از ایجاد تونل های جدید، حداقل بتوانیم ماهی 
هزار تن زغال از طبس، کرمان و شاهرود آورده و 
با افزودن این مواد اولیه به زغال سنگ آق دربند، 
ککی با کربن بالا تولید کنیم، با دریافت 10 
میلیارد تومان تسهیلات، با استفاده از نصف آن، 
بخشی از عقب ماندگی های حقوق را پرداخت 
می کنیم تا زندگی کارگران این واحد معدنی 

راه بیفتد.

سهام آستان قدس از معدن ۳۱ درصد است	 
جلالی می افزاید: هم اکنون آستان قدس رضوی 
تنها ۳1 درصد از سهام معدن را در اختیار دارد، 
حــال آن کــه پیش از ایــن 10 میلیارد تومان نیز 
از شرکت معدن آق دربند طلب داشته است؛ 
طی ۸0 ســال عمر معدن آق دربــنــد، یک سال 
است که مسئولیت معدن، آن هم بعد از انفجار، 
تعطیلی و با 1۷ ماه حقوق معوق کارگران و داشتن 
ماشین آلات فرسوده و از رده خارج و تونل های 
خراب برعهده آستان قدس قرار گرفته است.وی 
می گوید: به علت وقوع انفجار پیشین، که منجر به 
تلفات شد، هنوز اجازه انفجار جدید برای اکتشاف 
نداریم که در صورت دریافت مجوز انفجار، می توان 
تولید را افزایش داد و با هر ۵0 تن افزایش تولید 
می توان شماری از کارگران قبلی را به کار دعوت 
کرد.مدیرعامل شرکت معادن خــاور و نماینده 
آستان قدس رضوی در این مجموعه، شمار کنونی 
کــارگــران فعال در معدن آق دربند سرخس را 
۶0 نفر بیان می کند و می افزاید: برنامه نخست 
شرکت در سال 1۴01 بازسازی و ایجاد تونل 
های جدید است و برنامه دوم ما افزایش تولید 
زغال سنگ و به تبع آن افزایش تعداد کارگران و 
اشتغال پایدار است تا تولید را به روزهای طلایی 
و  ــاور  خ معادن  شرکت  برگردانیم.مدیرعامل 
نماینده آستان قدس رضوی در این مجموعه می 
گوید: آن چه مربوط به مشکل بیمه کارگران مطرح 
شده ، به دلیل نقص سیستم اداری بیمه بوده است 
و با ارائه اسناد واریز به بیمه سرخس، مشکل بیمه 
کارکنان شنبه  این هفته برطرف شده است.شایان 

ذکراست  . 

گزارش

بهاره موفقی

»برای بیماری همسرم به مطب یکی از پزشکان در 
سطح شهر مراجعه کردم، مبلغ ویزیت با دفترچه 
تامین اجتماعی ۸0 هزار تومان شد، اما منشی 
برای ثبت نسخه الکترونیکی در سیستم شش 
هزار و ۵00 تومان نیز مبلغ مازاد دریافت کرد، 
چرا باید برای ثبت نسخه از بیماران هزینه اضافی 
دریافت شود و جلوی چنین تخلفاتی گرفته نمی 
شود«. این ادعا، گلایه یکی از شهروندان در تماس 

با روزنامه خراسان است.
 بنا به اظهارات مسئولان سازمان نظام پزشکی 
مشهد، افزایش تعرفه های پزشکی بر اساس 
تصمیم گیری  شورای عالی تعرفه گذاری بیمه در 
قالب هزینه ویزیت نسخ الکترونیک گنجانده شده 
است، موضوعی که منجر به سردرگمی بیماران و 
دریافت کنندگان خدمات می شود و مرز تخلف و 

تعرفه واقعی خدمات را مبهم می سازد.
تامین  ســازمــان  در  الکترونیکی  نسخه  ــرح  ط
اجتماعی در اسفند1۳۹۷ و در سازمان بیمه 
سلامت در آبــان 1۳۹۸ به اجــرا درآمـــد. از آن 
زمان تاکنون مشکلات اجرایی این طرح  به طور 
کامل حل نشده است و اجرای طرح بدون آن که 
قوانین و دستورالعمل های آن به طور کامل به 
جامعه پزشکی ابلاغ و زیرساخت های آموزشی 
لازم برای آن فراهم شود، به مشکلات دامن زده 
است. موضوعی که حالا پس از اجرای آن به دلیل  
مشکلات متعدد، مسئولان نظام پزشکی مشهد 
اظهار می کنند در حال اقدام به برگزاری کلاس 
های آموزشی برای جامعه پزشکی هستند تا مرز 
تخلف و اشتباه سهوی پزشک تمیز داده شود و کار 

نظارت تسهیل شود.شایان ذکر است که سازمان 
نظام پزشکی مشهد آماری از تخلفات مربوط به 

نسخ الکترونیک در دست ندارد!

افزایش درصد نسخه نویسی الکترونیک 	 
به عنوان تنها شاخص موفقیت اشتباه بزرگی 

است
علیرضا صداقت، رئیس سازمان نظام پزشکی 
مشهد درخصوص گلایه مطرح شده از سوی این 
شهروند می گوید: واقعیت این است که آفت هایی 
بیشتر از این مسئله  وجود دارد. ما نگران هستیم 
به دلیل مشکلات موجود در نسخه الکترونیک، 
بیماران از حق طبیعی خودشان در استفاده از 
بیمه چشم پوشی کنند. افزایش درصد نسخه 
نویسی الکترونیک به عنوان تنها شاخص موفقیت 
اشتباه بزرگی است که متاسفانه در تمام جلساتی 
که حضور دارم همین مسئله مطرح می شود. 
گاهی باید فیدبک و پایش خودمان را هم در نظر 
بگیریم. آیا این را هم در کنارش در نظر گرفتیم که 
بسیاری  از افراد از خیر گرفتن خدمات از طریق 
بیمه گذشتند و دارو را آزاد تهیه می کنند؟ در واقع 

گزارش های این چنینی هم داریم.
وی می افزاید: گزارش های متعددی داریم مبنی 
بر این که بسیاری از بیماران با توجه به وضعیت 
الکترونیکی و بحث باند، خاموشی های مکرر 
مودم ها و کم شدن سرعت اینترنت، ساعت ها 
معطل یک نسخه نویسی الکترونیکی می شوند 
در حالی که همکاران من چه پزشک و داروساز آن 
را درست انجام می دهند اما  درباره بحث مذکور 
گــزارش هایی که به صورت شکایت به دست ما 
برسد ، وجود ندارد اما این گزارش ها را در سطح 
محیط شنیده ایم. قطعا گزارش هایی که به دست 

ما برسد با مصداق رسیدگی می کنیم و با موارد 
متخلف برخورد قاطع صورت خواهد گرفت.

افزایش تعرفه های پزشکی در قالب هزینه 	 
ثبت نسخه الکترونیک

بیتا میرزایی، معاون آموزش فنی و نظارت سازمان 
نظام پزشکی مشهد درباره دریافت هزینه بابت 
ثبت نسخه الکترونیک در مطب پزشکان می 
گوید: در ســال هــای اخیر تعرفه هــای پزشکی 
برخلاف افزایش دیگر تعرفه های خدمات پزشکی 
تنها تعرفه هایی بود که افزایش آن هیچ مطابقتی 
با افزایش هزینه ها و نرخ تورم نداشت. به همین 
دلیل وقتی بحث ثبت نسخ الکترونیک مطرح شد 
این هزینه مازاد در ویزیت گنجانده شد. در واقع 
این مبلغ در قالب افزایش تعرفه خدمات پزشکی 
بوده است که نباید منوط به نسخه الکترونیک می 
شد، اما شورای عالی تعرفه گذاری بیمه آن قسمت 
را که افزایش تعرفه بوده، در قالب نسخ الکترونیک 
گنجانده است.این اقدام شاید خیلی هم درست 
نباشد چراکه این ذهنیت برای مردم و گیرندگان 
خدمات ایجاد می شود که الان چرا باید بابت ثبت 
نسخه الکترونیک پول بپردازیم. از طرفی محاسبه 
ــوار اســت. ایــن مبلغ  ایــن مقدار بــرای مــردم دش
چیزی بین 10 تا 1۵ هزار تومان مورد مناقشه 
بود که درنهایت با مبلغی حدود 10 هزار تومان 
یا کمتر تصویب شد. وی می افزاید: در خصوص 
گلایه مذکور شهروند باید دید ویزیت اصلی که 
گرفته می شود چقدر است و این شش هزار و ۵00 
تومان را به آن اضافه کرد. آن گاه بررسی کنیم که 
مجموع این مبلغ از کل مبلغ ویزیت و مبلغی که 
بابت دریافت ثبت نسخه الکترونیک به پزشکان 

اجازه داده شده، بیشتر خواهد بود یا خیر.

وی در پاسخ به این سوال که شهروندان چگونه 
متوجه دریافت هزینه های مازاد خارج از سیستم 
تعرفه شوند، می گوید: نظام پزشکی تعرفه ها را 
سالیانه اعلام می کند. جدول هایی وجود دارد که 
تعرفه تمام خدمات در آن مشخص است. هم اکنون 
در آستانه تعرفه برای سال جدید هستیم و پیشنهاد 
می کنم رسانه ها در اطلاع رسانی میزان تعرفه ها 
با ما همکاری کنند تا شهروندان ارزش گذاری 
خدمات را بدانند. از طرفی هم نظام پزشکی و 
دانشگاه علوم پزشکی اعلام کرده اند که پزشکان 
موظف هستند تعرفه خدمات را در مطب نصب 
کنند، در غیر این صورت شهروندان می توانند 
این موارد را گزارش دهند. وی خاطر نشان می 
کند: همکاران ما در جامعه پزشکی برای تسهیل 
کار در نسخ الکترونیک کاربری و کد کاربری خود 
را در اختیار کسی قرار ندهند چون این مسئله 
مشکلاتی را در جابه جایی نسخ ایجاد کرده است.

نظام پزشکی مشهد درخصوص تخلفات 	 
نسخ الکترونیکی آماری در دست ندارد

معاون آموزش فنی و نظارت سازمان نظام پزشکی 
مشهد درباره میزان تخلفات شناسایی شده در 
حوزه نسخ الکترونیک می گوید: در خصوص نسخ 
الکترونیک هنوز در ابتدای راه هستیم. بنابراین 
هنوز تخلفی به آن صورت گزارش نشده است  که 
بخواهیم پیگیری کنیم. هرچند در بازدیدهای 
روزمــره مان این مسئله هم در کنار دیگر موارد 
بررسی می شود، اما این کار برای نسخ الکترونیک 
به شکل برنامه ریزی شده ای هنوز صورت نگرفته 
اســت. البته بیشتر بازدیدها در خصوص نسخ 
الکترونیک توسط خود سازمان های بیمه گر 

اتفاق می افتد.

قوانین و دستورالعمل ها در حوزه نسخه 	 
الکترونیک برای پزشکان به طور کامل تعریف 

نشده است
میرزایی درباره نداشتن آماری مشخص در خصوص 
تخلفات مربوط به نسخ الکترونیک می افزاید: هم 
اکنون ما هنوز در شروع راه برگزاری دوره های 
آموزشی برای همکاران مان هستیم که با همکاری 
نظام پزشکی و دوره های بیمه گر این دوره ها برگزار 
خواهد شد. با توجه به این که این  فرایند با این همه 
مشکل در حال اجرا ست و آموزش های لازم هنوز 
اتفاق نیفتاده، پس بسیاری از موارد شاید تخلف 
نباشد، بلکه حاکی از نداشتن آشنایی و آگاهی از 
کار درست با سامانه است. بنابراین این موارد تخلف 
نیست و اشکالات ناشی از ورود ناگهانی و تعیین 
ضرب الاجلی ورود به سیستم نسخ الکترونیک 
ــودن تعداد نسخه  ــت. همچنین نامشخص ب اس
های تجویزی، تعداد خدمات پاراکلینیک و... به 
طور روزانه از مسائلی است که برای همکاران ما 
تعریف نشده است . بنابراین وقتی شما در یک 
حوزه قوانین و دستورالعمل ها را به درستی تعریف 
داشته  توانید  نمی  انتظاری  چنین  کنید،  نمی 
باشید. زمانی این موارد تخلف محسوب می شود 
که چند ماهی از آزمون و خطا بگذرد، دوره های 

آموزشی گذاشته شود و قوانین و دستورالعمل 
ها به همکاران ما به طور کامل ابلاغ شود.معاون 
آموزش فنی و نظارت سازمان نظام پزشکی مشهد 
در پاسخ به این سوال که چرا قبل از اجرای این طرح 
دوره های آموزشی برگزار نشد، می گوید: وقتی 
سازمان های بیمه گر استان را از این موضوع مطلع 
می کنیم، خیلی از مــوارد و مشکلاتی موجود را 
کشوری ذکر می کنند. با توجه به ضرب الاجلی 
بودن ورود به سیستم نسخ الکترونیکی، هر چه 
بیشتر همکاران شروع به کار کردن با این سیستم 
می کنند اشکالات بیشتر نمایان می شــود. ما 
ــوده اســت کــه ایــن ضرب  درخــواســت مــان ایــن ب
الاجل ها برداشته شود و این روند تدریجی اتفاق 
بیفتد تا نواقص رفع شود چرا که خود به خود همه 
جذب این سیستم می شوند. وی می افزاید: یک 
سری از آموزش ها را خود سازمان های بیمه گر 
شروع کرده اند. ما هم از نیمه دوم بهمن به صورت 
حضوری در گروه های کوچک و جداگانه برای 
قشرهای  مختلف جامعه پزشکی کــلاس های 
آموزشی را برگزار می کنیم. برای کسانی که ثبت 
نام نمی کنند جریمه ای در نظر گرفته نشده است، 
اما برای کسانی که وارد دوره آموزشی می شوند 

امتیازاتی در نظر گرفته می شود.

 پیگیری مشکلات کارگران معدن آق دربند سرخس 

کارگران معدن آق دربند  همچنان در بند معوقات

 پای اجرای نسخ الکترونیکی همچنان لنگ می زند 
ویزیت دکتر جدا، نسخه نویسی منشی جدا!


